



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ

ບົດປາໄສ

ພະນະທ່ານ ທອງລຸນ ສີສຸລິດ

ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ

ກ່າວໃນພາກອະພິປາຍທົ່ວໄປ ຂອງ ກອງປະຊຸມສະໄໝພິເສດ ຄັ້ງທີ 31

ຂອງສະມັດຊາໃຫຍ່ ອົງການ ສປຊ

ເພື່ອຮັບມືກັບການລະບາດຂອງເຊື້ອພະຍາດ COVID-19

ນິວຢອກ, ສ.ອາເມລິກາ

ໃນວັນທີ 03 ທັນວາ 2020

ທ່ານ ປະທານ,
ບັນດາທ່ານຜູ້ມີກຽດ,
ທ່ານຍິງ ແລະ ທ່ານຊາຍ ທີ່ນັບຖື,

1. ກ່ອນອື່ນໝົດ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍສະແດງຄວາມຊົມເຊີຍມາຍັງ ທ່ານປະທານ ແລະ ສາທາລະນະລັດ ອາແຊກໄບຊານ, ໃນຖານະປະທານຂະບວນການບໍ່ຮ່ວມກຸ່ມ, ທີ່ໄດ້ມີຂໍ້ ລິເລີ່ມຈັດກອງປະຊຸມສະໄໝພິເສດ ຂອງສະມັດຊາໃຫຍ່ ອົງການ ສປຊ ຄັ້ງທີ 31 ເພື່ອ ຮັບມືກັບການລະບາດຂອງເຊື້ອພະຍາດ COVID-19.

ທ່ານ ປະທານ,

2. ປັດຈຸບັນ, ການແຜ່ລະບາດຂອງເຊື້ອພະຍາດອັກເສບປອດສາຍຜັນໃໝ່ ຫຼື COVID-19 ຍັງສືບຕໍ່ເປັນໄພຄຸກຄາມຕໍ່ສຸຂະພາບ ແລະ ຊີວິດຂອງປະຊາຊົນຫຼາຍລ້ານຄົນໃນທົ່ວໂລກ. ຈຳນວນຜູ້ຕິດເຊື້ອແມ່ນນັບມື້ນັບເພີ່ມຂຶ້ນ ພ້ອມທັງບໍ່ມີທ່າອ່ຽງຈະຫຼຸດລົງ ແລະ ເຮັດໃຫ້ມີ ການເສຍຊີວິດແລ້ວ ຫຼາຍກວ່າ ລ້ານຄົນ. ອັນນີ້ແມ່ນວິກິດການທາງດ້ານສາທາລະນະສຸກ ຂອງໂລກ ທີ່ພວກເຮົາບໍ່ເຄີຍພົບມາກ່ອນ ແລະ ມັນໄດ້ສ້າງຜົນກະທົບອັນໃຫຍ່ຫຼວງ ແລະ ຍັງເປັນໄພຄຸກຄາມທັງໄລຍະສັ້ນ ແລະ ໄລຍະຍາວ ຕໍ່ຊີວິດຂອງມວນມະນຸດ ແລະ ຕໍ່ການ ພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງ ຢູ່ປະເທດຕ່າງໆໃນໂລກ.

3. ສຳລັບ ສປປ ລາວ, ລັດຖະບານ ໄດ້ດຳເນີນມາດຕະການປ້ອງກັນແຕ່ຫົວທີ ຢ່າງເຄັ່ງຄັດ ໃນການຮັບມືກັບການລະບາດຂອງ COVID-19 ເຊັ່ນ: ການສ້າງກົນໄກການປະສານງານ ການປ້ອງກັນ, ຄວບຄຸມ ແລະ ແກ້ໄຂການລະບາດຂອງພະຍາດດັ່ງກ່າວ ແລະ ອອກຄຳສັ່ງ ໃນການປິດປະເທດໃນທ້າຍເດືອນ ມີນາ ແລະ ຈຳກັດການເຂົ້າ-ອອກ ຂອງບຸກຄົນທົ່ວໄປ ແລະ ການເດີນທາງພາຍໃນປະເທດ ຕັ້ງແຕ່ຫົວທີ.

4. ຜ່ານການປະຕິບັດມາດຕະການປ້ອງກັນດັ່ງກ່າວ, ພວກຂ້າພະເຈົ້າສາມາດຄວບຄຸມການ ແຜ່ລະບາດໄດ້ໃນລະດັບໜຶ່ງ, ເຮັດໃຫ້ຈຳນວນກໍລະນີຜູ້ຕິດເຊື້ອ ຢູ່ໃນລະດັບທີ່ສາມາດ ຮັບມືໄດ້ ແລະ ບໍ່ທັນມີຜູ້ເສຍຊີວິດ. ໃນໄລຍະຕໍ່ມາ, ລັດຖະບານ ໄດ້ມີການຜ່ອນຜັນມາດ ຕະການເທື່ອລະກ້າວ ເພື່ອຊ່ວຍແກ້ໄຂຜົນກະທົບດ້ານເສດຖະກິດ. ແຕ່ໃນຂະນະດຽວກັນ,

ຕ່າງປະເທດ ເພື່ອປ້ອງກັນ ແລະ ສະກັດກັ້ນ ການລະບາດຂອງພະຍາດ COVID-19 ຢູ່ ສປປ ລາວ, ນັບທັງປະຕິບັດມາດຕະການທາງການແພດອື່ນໆ ຢ່າງເຂັ້ມງວດທັງໄດ້ຮັບ ການສະໜັບສະໜູນຊ່ວຍເຫຼືອຈາກປະເທດເພື່ອນມິດ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ສປປ ລາວ ຈຶ່ງສາມາດຮັບມືໄດ້ ໃນເບື້ອງຕົ້ນດັ່ງໄດ້ກ່າວມານັ້ນ.

ທ່ານ ປະທານ,

5. ການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດ COVID-19 ໄດ້ເຮັດໃຫ້ມີຜົນກະທົບຢ່າງໜັກໜ່ວງ ຕໍ່ການ ບັນລຸເປົ້າໝາຍ ຂອງການພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນ ສປປ ລາວ ເຊິ່ງເປັນປະເທດ ທີ່ມີຄວາມບອບບາງທາງດ້ານເສດຖະກິດຢູ່ແລ້ວ ຍິ່ງເປັນຄວາມສຽງເຂົ້າຕື່ມ, ເຮັດໃຫ້ມີ ຄວາມທ້າທາຍຢ່າງໜັກ ຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວາລະ 2030 ເພື່ອການພັດທະນາແບບຍືນ ຍົງ (SDGs) ແລະ ການກ້າວໄປສູ່ການຫຼຸດຜົ້ນອອກຈາກສະຖານະພາບປະເທດດ້ອຍ ພັດທະນາຢ່າງໂລ່ງລ່ຽນ (LDC) ມີຄວາມຕິດຂັດ ຢ່າງເຫັນໄດ້ຊັດ.

ທ່ານ ປະທານ,

6. ສປປ ລາວ ເຂົ້າໃຈວ່າ ເພື່ອຮັບມືກັບໄພຂົ່ມຂູ່ຂອງພະຍາດ COVID-19, ການພັດທະນາ ແລະ ແຈກຢາຍວັກແຊັງ ແມ່ນເປັນໜຶ່ງໃນປັດໃຈຊີ້ຂາດ ໃນການຮັບມືກັບການແຜ່ ລະບາດ. ສິ່ງສໍາຄັນທີ່ສຸດ ມັນຮຽກຮ້ອງໃຫ້ມີວັກແຊັງ ໄດ້ເປັນຊັບສິນຂອງໂລກ ແລະ ເປັນສິນຄ້າ ທີ່ທຸກຄົນສາມາດເຂົ້າເຖິງໄດ້ ໂດຍບໍ່ມີການຈໍາແນກ, ສະນັ້ນ, ຂ້າພະເຈົ້າ ຈຶ່ງ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ວົງຄະນາຍາດສາກົນ ຈຶ່ງຊ່ວຍສົ່ງເສີມໂຄງການ “ ວັກແຊັງຫຼາຍຝ່າຍ” ຫຼື COVAX ເພື່ອຮັບປະກັນວ່າ ວັກແຊັງ ເປັນສິນຄ້າລວມໝູ່ ຂອງທຸກປະເທດໃນໂລກ.

ທ່ານ ປະທານ,

7. ສະຫຼຸບແລ້ວ, ຂ້າພະເຈົ້າ ເຫັນວ່າການຮ່ວມມືຫຼາຍຝ່າຍແມ່ນມີຄວາມສໍາຄັນກວ່າເວລາ ໃດໆໝົດ. ໃນສະພາບທີ່ເຄັ່ງຮ້ອນຄືແນວນີ້, ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງສືບຕໍ່ຮ່ວມມືກັນຢ່າງ ໃກ້ຊິດ, ກ້າຕັດສິນໃຈ ແລະ ລົງມືປະຕິບັດນໍາກັນ. ຖ້າເຮັດໄດ້ແນວນັ້ນ, ພວກເຮົາຈຶ່ງຈະ ສາມາດແກ້ໄຂສິ່ງທ້າທາຍຂອງໂລກ ແລະ ປົກປ້ອງອະນາຄົດ ຂອງພວກເຮົາໄວ້ໄດ້.

8. ສປປ ລາວ ພວກຂ້າພະເຈົ້າ ພ້ອມແລ້ວ ທີ່ຈະຮ່ວມມືກັບວົງຄະນາຍາດສາກົນ ໃນການ ຊອກຫາທາງ ເພື່ອບັນເທົາຜົນກະທົບທາງດ້ານເສດຖະກິດຈາກພະຍາດ COVID-19 ທັງ ໃນໄລຍະປັດຈຸບັນ ແລະ ພາຍຫຼັງການລະບາດຜ່ານຜົນໄປ. ຂ້າພະເຈົ້າ ຂໍຖືໂອກາດນີ້, ສະແດງຄວາມຂອບໃຈຢ່າງຈິງໃຈ ມາຍັງບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ, ອົງການເຄືອຂ່າຍ ສປຊ, ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ ທີ່ໄດ້ ສືບຕໍ່ໃຫ້ການຊ່ວຍເຫຼືອ ສປປ ລາວ ໃນການຜ່ານຜາອຸປະສັກໃນຄັ້ງນີ້ ແລະ ເພື່ອຜື້ນຜູ້ ເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃຫ້ກັບຄືນສູ່ສະພາບປົກກະຕິໄດ້.

ຂໍຂອບໃຈ